
Dankwoord Hilde Kieboom 

Beste vrienden, 

Een gevoelen van dankbaarheid was sterk aanwezig in deze feestelijke viering. Ik dank daarom 

Kardinaal Arborelius en Bisschop Bonny die deze viering zijn voorgegaan, ik dank de 

metropoliet van het Russische Orthodox patriarchaat van Moskou in ons land, Mgr Simon, voor 

zijn aanwezigheid en vriendschap, al zovele jaren. Ik dank ook de vertegenwoordigers van de 

andere christelijke kerken, en de concelebranten.  

Ik dank ook van harte de vele vrienden, die met hun aanwezigheid vandaag willen duidelijk 

maken dat ze het werk van Sant’Egidio naar waarde schatten, en mee willen dragen en 

ondersteunen. Ik dank de vele medewerkers van de gemeenschap die in allerhande diensten en 

initiatieven in onze stad de solidariteit bevorderen met al wie vandaag uit de boot valt, in de 

Kammenstraat, maar ook in Merksem, Hoboken, Linkeroever en Borgerhout. Elke dag gaan 

jullie het gevecht aan tegen de onverschilligheid en tegen het ieder voor zich, dat zoveel menden 

in eenzaamheid en uitzichtloosheid stort. Jullie maken je pleitbezorgers, wegbereiders en 

gezellen van de armsten, wanneer de deuren vaak gesloten blijven door hokjes denken of 

bureaucratie. Jullie vinden elke dag de energie om in te gaan tegen de berusting, of de 

gemakkelijkheidsoplossingen, en jullie versterken de veerkracht van zoveel mensen in 

moeilijkheden. Dat is een krachtig verhaal, dat versterkt wordt door onze gezamelijke 

dankbaarheid. Alleen samen zijn we sterk, alleen samen kunnen ook de meest kwetsbaren een 

bijdrage leveren aan een zorgzame samenleving, alleen samen kunnen we de menselijkheid en 

de liefde voor het leven garanderen! 

Afgelopen jaar is de gruwel van de oorlog jammer genoeg niet van het toneel verdwenen, 

waardoor mensen hun land en famillie moeten ontvluchten en op zoek gaan naar een nieuw 

leven. Met de humanitaire corridors heeft Sant’Egidio in verschillende Europese landen een 

manier gevonden om gesloten deuren toch te openen, en mensen op een veilige en legale manier 

naar Europa te brengen. Alleen een alternatieve verbeelding helpt ons om niet machteloos de 

andere kant op te kijken. Maar de alternatieve verbeelding deed evenzeer het draagvlak 

vergroten voor de opvang en integratie van vluchtelingen uit Syrië of uit Oekraïne: zoveel 

gastgezinnen, parochies, groeperingen allerhand boden hun diensten aan om deze vluchtelingen 

te integreren in onze samenleving. Zoals Paus Franciscus onlangs in de audiëntie in Rome met 

de Humanitaire Corridors zei: “Door de kwetsbare mensen op te zoeken en op te vangen, bieden 

jullie het best mogelijke antwoord op een van de tekenen van onze tijd. Dit toont een weg aan 

Europa om niet geblokkeerd te blijven, bang en zonder toekomst visie”. 

Daarom groet ik speciaal onze vrienden uit Syrië en uit Oekraïne die vandaag mee met ons 

vieren: jullie tonen ons dat het grootste goed vrede is, die wij altijd moeten beschermen. Met 

moed en veerkracht zijn jullie aan een nieuw hoofdstuk van jullie leven begonnen, wetend en 

vertrouwend dat nieuw leven altijd mogelijk is, dat is ons verrijzenisgeloof: de zware steen voor 

het graf heeft niet het laatste woord, maar wel de opstanding uit de doden! Er is zoveel nood 

aan verrijzenis, aan nieuwe kracht en energie voor het leven: dat lijkt me de missie van de 

christenen te zijn in onze vaak uitgedoofde wereld vandaag: de hoop en de menselijkheid te 

laten zegevieren! Daaraan wil Sant’Egidio graag meewerken, met de hulp en vriendschap van 

jullie allen! 

 



Chers amis, 

Un sentiment de gratitude était fortement présent dans cette célébration festive. Je remercie 

donc le cardinal Arborelius et l'évêque Bonny qui ont présidé cette célébration, je remercie le 

métropolite du patriarcat orthodoxe russe de Moscou dans notre pays, l'évêque Simon, pour sa 

présence et son amitié depuis tant d'années. Je remercie également les représentants des autres 

Églises chrétiennes et les concélébrants.  

Je remercie aussi sincèrement les nombreux amis qui, par leur présence aujourd'hui, veulent 

manifester leur appréciation de l'œuvre de Sant'Egidio, y contribuer et la soutenir. Je remercie 

les nombreux collaborateurs de la communauté qui, dans toutes sortes de services et d'initiatives 

dans notre ville, promeuvent la solidarité avec tous ceux qui sont exclus aujourd'hui, à 

Kammenstraat, mais aussi à Merksem, Hoboken, Linkeroever et Borgerhout. Chaque jour, vous 

luttez contre l'indifférence et le chacun pour soi qui plongent tant de personnes dans la solitude 

et le désespoir. Vous vous faites les avocats, les précurseurs et les compagnons des plus pauvres, 

alors que les portes restent souvent fermées à cause de l'enfermement ou de la bureaucratie. 

Vous trouvez chaque jour l'énergie de vous opposer à la résignation ou aux solutions faciles, et 

vous renforcez la résilience de tant de personnes en difficulté. C'est une histoire puissante qui 

est encore renforcée par notre gratitude comune. Ce n'est qu'ensemble que nous sommes forts, 

ce n'est qu'ensemble que même les plus vulnérables peuvent contribuer à une société 

bienveillante, ce n'est qu'ensemble que nous pouvons garantir l'humanité et l'amour de la vie ! 

L'année dernière, malheureusement, l'horreur de la guerre n'a pas disparu de la scène, forçant 

les gens à fuir leur pays et leur famille à la recherche d'une nouvelle vie. Grâce aux Couloirs 

Humanitaires, Sant'Egidio a trouvé le moyen, dans plusieurs pays européens, d'ouvrir des portes 

fermées et d'amener des personnes en Europe de manière sûre et légale. Seule une imagination 

alternative nous aide à ne pas regarder ailleurs avec impuissance. Mais l'imagination alternative 

a également augmenté le soutien à l'accueil et à l'intégration des réfugiés de Syrie ou d'Ukraine 

: tant de familles d'accueil, de paroisses, de groupes de toutes sortes ont offert leurs services 

pour intégrer ces réfugiés dans notre société. Comme l'a dit le pape François lors de la récente 

audience à Rome avec les Couloirs Humanitaires, "en recherchant et en accueillant les 

personnes vulnérables, vous offrez la meilleure réponse possible à l'un des signes de notre 

temps. Cela montre une voie pour que l'Europe ne reste pas bloquée, effrayée et sans vision 

d'avenir". 

C'est pourquoi je salue tout particulièrement nos amis syriens et ukrainiens qui célèbrent avec 

nous aujourd'hui : vous nous montrez que le plus grand bien est la paix, que nous devons 

toujours protéger. Avec courage et résilience, vous avez entamé un nouveau chapitre de votre 

vie, en sachant et en ayant confiance qu'une nouvelle vie est toujours possible, c'est notre foi en 

la résurrection : la lourde pierre devant la tombe n'a pas le dernier mot, mais c'est la résurrection 

des morts qui l'a ! Il y a tant de besoins de résurrection, de force et d'énergie nouvelles pour la 

vie : cela me semble être la mission des chrétiens dans notre monde fatigué d'aujourd'hui : faire 

prévaloir l'espérance et l'humanité ! C'est à cela que Sant'Egidio veut contribuer, avec l'aide et 

l'amitié de vous tous ! 

 

 

Dear friends, 



A feeling of gratitude was strongly present in this festive celebration. I therefore thank Cardinal 

Arborelius and Bishop Bonny who presided over this celebration, I thank the Metropolitan of 

the Russian Orthodox Patriarchate of Moscow in our country, Bishop Simon, for his presence 

and friendship for so many years. I also thank the representatives of the other Christian 

Churches, and the concelebrants.  

I also sincerely thank the many friends, who with their presence today want to show their 

appreciation of the work of Sant'Egidio, and to contribute and support it. I thank the many 

collaborators of the community who, in all kinds of services and initiatives in our city, promote 

solidarity with all those who are excluded today, in Kammenstraat, but also in Merksem, 

Hoboken, Linkeroever and Borgerhout. Every day you fight against indifference and every man 

for himself, which plunges so many people into loneliness and hopelessness. You make 

yourselves advocates, pathfinders and companions of the poorest, when doors often remain 

closed due to pigeonholing or bureaucracy. You find the energy every day to stand against 

resignation, or easy solutions, and you strengthen the resilience of so many struggling people. 

That is a powerful story that becomes even stronger by our comun gratitude. Only together are 

we strong, only together can even the most vulnerable contribute to a caring society, only 

together can we ensure humanity and love of life! 

Last year, unfortunately, the horror of war did not disappear from the scene, forcing people to 

flee their countries and families in search of a new life. With the Humanitarian Corridors, 

Sant'Egidio has found a way in several European countries to open closed doors anyway, 

bringing people to Europe in a safe and legal way. Only an alternative imagination helps us not 

to look the other way helplessly. But the alternative imagination equally did increase support 

for the reception and integration of refugees from Syria or from Ukraine: so many host families, 

parishes, groups of all kinds offered their services to integrate these refugees into our society. 

As Pope Francis said in the recent audience in Rome with the Humanitarian Corridors, "By 

seeking out and hosting the vulnerable, you offer the best possible response to one of the signs 

of our times. This shows a way for Europe not to remain blocked, afraid and without a future 

vision". 

So I salute especially our friends from Syria and from Ukraine who are celebrating with us 

today: you show us that the greatest good is peace, which we must always protect. With courage 

and resilience you have begun a new chapter of your lives, knowing and trusting that new life 

is always possible, that is our resurrection faith: the heavy stone before the grave does not have 

the last word, but the resurrection from the dead does! There is so much need for resurrection, 

for new strength and energy for life: that seems to me to be the mission of Christians in our 

tired world today: to make hope and humanity prevail! This is what Sant'Egidio likes to 

contribute to, with the help and friendship of all of you! 


